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Protokół  

z V Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 23 lutego 2011r. 

 

 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady, pan Henryk Lesiński, 

który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitał radnych, 

sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy oraz przybyłych gości i uczniów ZS w Tulcach wraz 

z opiekunami. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak    

Krzysztof Socha    

Rafał Socha   

Krzysztof Świątczak 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka 

 

oraz sołtysi:  

 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 
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Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Grzegorz Socha 

 

a także: 

 

Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Monika Nowicka 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 

Kierownik Zakładu Komunalnego – Marek Jabłoński 

Inspektor ds. adm. księgowych Zakładu Komunalnego – Magdalena Dubińska 

Dyrektor ZS Tulce – Grzegorz Stachowiak 

P.O. Dyrektora ZS Kleszczewo – Ewa Kornecka 

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla 

Gmin y Kleszczewo na lata 2008-2011 z perspektywą na lata 2012-2015. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla 

Gminy Kleszczewo na lata 2008-2011 z perspektywą na lata 2012-2015. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania i pozbawiania oraz 

wysokości stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz rodzajów i 

wysokości nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/104/2004 Rady Gminy w 

Kleszczewie z dnia 27 maja 2004 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 
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zajmowanie pasa dróg gminnych, dla których zarządcą jest Gmina Kleszczewo na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2011r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2011-2024. 

14. Finansowanie Zespołów Szkół - informacja. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie. 

 

Przewodniczący poprosił radnych o zmianę porządku posiedzenia poprzez 

wykreślenie punktu 13 i poprosił p. Skarbnik o przedstawienie przyczyny jego zmiany. Pani 

Skarbnik odpowiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w dniu dzisiejszym obradowała 

na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo i wystosowała wniosek do 

Wójta Gminy, by dostarczyć Prognozę przed 21 lutego br. Zarządzenie Wójta w tej sprawie 

zostało przesłane Izbie, stąd nie ma już potrzeby podejmowania uchwały. 

 Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad zmianą porządku 

posiedzenia. W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych, wszyscy zagłosowali 

za usunięciem punktu 13 z porządku posiedzenia. 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji, Przewodniczący przeszedł więc do następnego punktu 

porządku posiedzenia. 

Ad.3 porządku posiedzenia 

 Radni nie mieli uwag do protokołu. Przewodniczący przeszedł do procedury 

głosowania. W chwili głosowania na Sali obecnych było 14 radnych, protokół został 

jednomyślnie przyjęty. 

Ad.4 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na 

ostatniej Sesji (w załączeniu do protokołu). 

Na salę wszedł radny Świątczak. 
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Ad.5 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Nowicka przedstawiła projekt uchwały nr V/28/2011 w sprawie 

uchwalenia Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kleszczewo na lata 2008-

2011 z perspektywą na lata 2012-2015. Radni nie mieli pytań do projektu, Przewodniczący 

przeszedł więc do procedury głosowania. W chwili głosowania na sali obecnych było 15 

radnych, wszyscy głosowali za podjęciem uchwały. 

Ad.6 porządku posiedzenia 

 W dalszej kolejności p. Nowicka przedstawiła projekt uchwały nr V/29/2011 w 

sprawie uchwalenia Aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Kleszczewo na lata 

2008-2011 z perspektywą na lata 2012-2015. Jako, że radni nie mieli pytań do projektu, 

przewodniczący otworzył procedurę głosowania. W chwili głosowania na sali obecnych 

było 15 radnych, wszyscy głosowali za podjęciem uchwały. 

Ad.7 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Jabłoński przedstawił projekt uchwały nr V/30/2011 w sprawie 

zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. Dodał, że Komisja Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska wnioskowała o mniejszą podwyżkę, tj. o 4,7%, zamiast o 6,6%, co 

spowoduje zrównanie ceny stawki za wodę z cenami Aquanetu – po podwyżce byłaby to 

kwota 3,34zł.  

• Radny Rajchelt zapytał o ile wzrośnie budżet Zakładu Komunalnego po podwyżce o 

4,7%, a p. Dubińska odpowiedziała, że o 40.000 zł.  

• Radny Drzewiecki zapytał, czy przy kalkulacji budżetu wzięto pod uwagę fakt, iż 

Energia Zachód zobowiązała się do pokrycia części kosztów związanych z budową 

sieci wodociągowej w Gminie. Dodał, że skoro dzięki temu koszty budowy tejże sieci 

będą mniejsze dla budżetu Gminy, to nie do końca zasadnym jest argument podwyżki. 

• Wójt odpowiedział, że wykonanie powyższego zadania planowano ze środków 

budżetu Gminy. W związku z porozumieniem z Energią Zachód nie było potrzeby 

angażowania na ten cel środków Gminy – powyższa sytuacja nie ma związku z ceną 

ścieków. 

• Radny Rajchelt zapytał, czy zwiększa się ilość wody kupowanej przez Zakład 

Komunalny spoza Gminy. Pan Jabłoński odpowiedział, że Zakład kupuje ok. 35% 

wody i poziom ten nieznacznie wzrasta wraz ze wzrostem liczby mieszkańców. 

• Radny Świątczak zapytał, czy można ustalić przyczynę ubytków wody. Pan Jabłoński 

odpowiedział, że straty te spowodowane są wyciekami z sieci, którą charakteryzują 
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liczne awarie. Dodał, że często ubywa wiele wody, nim przedostanie się ona na 

powierzchnię i zostanie zlokalizowana awaria. Powiedział także, że najbardziej 

uciążliwe są rurociągi z lat 70 i 80 ub. wieku wykonane ze stali i azbestu, przy których 

często dochodzi do wymiany zasuw oraz przyłączy. Dodatkowo często zachodzi 

konieczność płukania sieci, czy wymiany pomp głębinowych. 

Radny Świątczak zauważył, że obniżając taryfę proponowaną przez Zakład 

Komunalny z 3,40zł na 3,36zł dochodzimy tym samym do ceny dostawcy Aquanet, 

który dostarcza 15% wody do Gminy i w efekcie do budżetu wpłynie o 15.000zł 

mniej. Mając na uwadze rosnące zapotrzebowanie na nową sieć wodociągową Gminy 

powinno się pozostać przy proponowanej przez Zakład stawce w wysokości 3,40zł lub 

nawet wyższej przez okres kilku najbliższych lat. Dodatkowe pieniądze pozyskane w 

ten sposób pozwoliłyby na modernizację sieci wodociągowej - w ten sposób za kilka 

lat byłaby odczuwalna znaczna poprawa – mniej awarii, mniej ubytków wody. Po tym 

czasie należałoby dokonać ponownej kalkulacji i dostosować cenę wody do realiów. 

Wójt dodał, że Zakład w bieżącym roku planuje wymienić wodociąg w Krerowie i 

Poklatkach, gdzie sieć jest najstarsza i w najgorszym stanie, dzięki czemu ubędzie 

wiele kosztów związanych z licznymi awariami na tym obszarze, co przyczyni się do 

poprawy efektywności Zakładu Komunalnego – w związku z tym można założyć 

proponowaną niższą stawkę podwyżki cen wody. 

• Radny Drzewiecki zapytał, czy w szacunku finansowym na okres 1.04.2010 – 

31.03.2012 uwzględniono, że kwota dotacji celowej na odbiór ścieków może ulec 

zmianie. 

Pan Jabłoński odpowiedział, że przyjęto stawkę 6,57zł dotacji do 1 m3. 

Pani Sekretarz dodała, że szacunek, o którym mówi p. Drzewiecki został opracowany 

z myślą o tym, że weryfikacja dotacji nastąpi dopiero po upływie kilku miesięcy i 

dopiero wtedy będzie można ustalić stawkę dotacji – na podstawie wielu czynników. 

Kwota dotacji może ulec zmniejszeniu, jeśli do sieci kanalizacyjnej przyłączy się 

więcej gospodarstw. 

Radny zauważył, że skoro kwota dotacji wynosi 6,57zł, mieszkaniec powinien płacić 

za 1 m3  ścieków 2,65zł. 

Pan Jabłoński odpowiedział, że kwota opłaty za 1m3 ścieków jest obliczona z 

uwzględnieniem kosztów oczyszczania sieci. 
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Radni nie mieli więcej pytań, Przewodniczący odczytał więc zmieniony projekt uchwały 

uwzględniając niższą stawkę za wodę od zaproponowanej w projekcie – w miejsce 3,40zł 

wstawiając 3,34zł. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    10 

   wstrzymało się: 5 

   przeciw:  0 

Uchwała nr V/30/2011 została podjęta. 

 

Ad. 8 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Jabłoński przedstawił projekt uchwały nr V/31/2011 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków podając taryfę opłat za  
odprowadzanie ścieków do gminnych urządzeń kanalizacyjnych oraz stawkę opłaty 
abonamentowej za utrzymanie w gotowości urządzeń kanalizacyjnych wg poszczególnych 
grup taryfowych: 

L.p. Grupa taryfowa Rodzaj opłaty Stawka opłaty 
1. 
 
 

Grupa 1 
Odprowadzenie ścieków  kanalizacją 
grawitacyjną 

Cena w  zł/m3 ścieków 4,55 

Opłata abonamentowa zł/m-c 2,00 

2. 
 
 

Grupa 2 
Odprowadzenie ścieków kanalizacją 
ciśnieniową 

Cena  w  zł/m3 ścieków 4,45 

Opłata abonamentowa zł/m-c 2,00 

 

Radni nie mieli pytań, Przewodniczący zarządził więc głosowanie. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    10 

   wstrzymało się: 0 

   przeciw:  5 

Uchwała nr V/31/2011 została podjęta. 

 

Ad. 9 porządku posiedzenia 

 W dalszej kolejności p. Sekretarz omówiła projekt uchwały nr V/32/2011 w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu przyznawania i pozbawiania oraz wysokości stypendiów 

sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. 
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• Radny Drzewiecki powiedział, że nie powinno się wykluczać osób wybitnych 

paragrafem mówiącym o tym, iż osoby, które otrzymują stypendium z innych źródeł 

nie mogą ubiegać się o stypendium z Gminy Kleszczewo.  

• Radny Rajchelt zauważył, że wykreślając ten paragraf może dojść do sytuacji, że 

zabraknie pieniędzy na stypendia dla mniej zdolnej młodzieży.  

Radny Lesiński zapytał, ile osób ubiega się o stypendium, a p. Sekretarz 

odpowiedziała, że od dwóch do czterech.  

• Radny Bytniewski zaproponował, by dodać w uchwale zapis o uznaniowości w 

przyznawaniu stypendiów. Pani Sekretarz odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości, 

ponieważ wykonanie uchwały Rada powierza Wójtowi, a uchwała musi być czytelna i 

nikt nie może mieć problemów z jej interpretacją. 

• Radny Urbaniak poparł propozycję p. Drzewieckiego. 

Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad wprowadzeniem do uchwały poprawki mającej na 

celu umożliwienie ubiegania się o stypendium osób posiadających inne stypendia sportowe. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    11 

   wstrzymało się: 3 

   przeciw:  1 

W wyniku głosowania wprowadzono następujące poprawki do uchwały: 

1. w §4 ust.1 pkt.4 wykreślono słowa „że nie otrzymuje innego stypendium sportowego”; 

2. w §7 wykreślono pkt.6. 

Przewodniczący odczytał więc treść uchwały nr V/32/2011 z naniesionymi poprawkami i 

przeszedł do głosowania nad jej podjęciem. 

 Głosowało 15 radnych: 

   za:    15 

   wstrzymało się: 0 

   przeciw:  0 

Uchwała nr V/32/2011 została podjęta. 

 

Ad. 10 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr V/33/2011 w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu przyznawania oraz rodzajów i wysokości nagród i wyróżnień za 

osiągnięte wyniki sportowe. 
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Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    15 

   wstrzymało się: 0 

   przeciw:  0 

Uchwała nr V/33/2011 została podjęta. 

 

Ad. 11 porządku posiedzenia 

 W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr V/34/2011 w 

sprawie zmiany uchwały Nr XIX/104/2004 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 27 maja 2004 

r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajmowanie pasa dróg gminnych, dla 

których zarządcą jest Gmina Kleszczewo na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu. Dodała, że zmiana ta jest wymuszona wnioskiem Prokuratury 

Rejonowej w Środzie Wlkp., która uznała, że w uchwale użyto sformułowań, które są zawarte 

w ustawie, dokonano więc inkorporowania, a to jest niezgodne z techniką prawotwórczą. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    15 

   wstrzymało się: 0 

   przeciw:  0 

Uchwała nr V/34/2011 została podjęta. 

 

Ad. 12 porządku posiedzenia 

 Następnie p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr V/35/2011. Powiedziała, że na 

podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego wprowadzona została w dziale 852 Pomoc 

społeczna dotacja na zadania własne gminy w wysokości 20.200 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. Kwota 20.200 zł została 

wprowadzona do budżetu również po stronie wydatków.  

W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska została wydzielona poprzez 

przesunięcie wydatków między paragrafami, dotacja na likwidację wyrobów zawierających 

azbest 15.000 zł.  
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Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do procedury 

głosowania. 

Głosowało 15 radnych: 

   za:    15 

   wstrzymało się: 0 

   przeciw:  0 

Uchwała nr V/35/2011 została podjęta. 

 

Ad. 14 porządku posiedzenia 

 W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poprosił dyrektorów szkół w Kleszczewie 

i Tulcach o przedstawienie zagadnienia finansowania Zespołów Szkół (dokumenty w 

załączeniu).  

• Radny Drzewiecki zapytał pana Stachowiaka o wpływ z reklamy zawieszonej na 

płocie szkoły. Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że nie pobrał z tego tytułu opłaty. 

• Radny zapytał także, czy plan wybudowania placu do nauki jazdy na rowerze jest 

przekazany do realizacji. Dyrektor odpowiedział, że kwestię spowalnia brak funduszy 

i dodał, że liczy, iż Rada wspomoże tę inwestycję. 

• Radny Świątczak zwrócił się do dyr. Stachowiaka mówiąc, że warto zainwestować w 

elektroniczne dzienniki wzorując się na szkole w Kleszczewie, gdzie projekt został 

wdrożony i pozytywnie przyjęty. Dyrektor odpowiedział, że od września zostanie 

wdrożony ten system także w szkole w Tulcach. Dodał, że również strona internetowa 

jest gotowa i czeka na publikację.  

Radny zapytał także, kiedy zostaną zainstalowane ostatnie szafki dla uczniów, a dyr. 

Stachowiak odpowiedział,  że nie przewiduje się instalacji szafek dla nauczania 

początkowego z uwagi na ryzyko związane z kosztami ich otwierania po częstym 

gubieniu kluczy przez najmłodszych uczniów. 

 

Następnie radni dyskutowali nad projektem zmiany ustawy dotyczącym posyłania 

dzieci sześcioletnich do pierwszej klasy szkoły podstawowej.  

 

• Radny Świątczak zapytał, czy realizowany jest projekt otwarcia prywatnego 

przedszkola w Gowarzewie, które mogłoby odciążyć przedszkola w Tulcach i 

Kleszczewie po zlikwidowaniu punktu przedszkolnego w Gowarzewie. 
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Wójt odpowiedział, że do ogniska przedszkolnego w Gowarzewie zgłoszono ośmioro 

dzieci, z których większość zameldowana jest w gm. Kostrzyn, dlatego jego 

działalność została zawieszona. Zaznaczył, że lokal jest w pełni wyposażony i jeśli 

zajdzie potrzeba, działalność będzie mogła zostać wznowiona. W kwestii prywatnego 

przedszkola powiedział, że zgłosiła się zainteresowana tematem osoba, jednak do tej 

pory nie wpłynęły dokumenty. 

Dyrektor Stachowiak dodał, iż od września planuje rozpocząć w Tulcach działalność 

prywatna jednostka Klub Malucha „Jacek i Agatka” otwarty dla dzieci w wieku od 6 

msc. do 3 lat.  

 

Ad. 15 porządku posiedzenia 

 Następnie Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących  poszczególnych komisji 

stałych o zreferowanie tematów posiedzeń, które odbyły się w lutym br. 

• Randy Urbaniak, Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury, zreferował omawiany 

wraz z Prezesem Clescevii, panem Bytniewskim, temat „Rozliczenie dotacji 

organizacji pożytku publicznego”. Posiedzenie odbyło się 15 lutego 2011r. 

• Radny Lammel, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

zreferował temat posiedzenia z 16 lutego br., w którym uczestniczył delegat Izby 

Rolniczej w Poznaniu, p. Marek Ratajczak. W czasie posiedzenia omawiano 

działalność Izby Rolniczej. 

• Radny Lesiński, Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej, zreferował 

przebieg posiedzenia, które odbyło się 17 lutego br. Podczas posiedzenia z udziałem 

dyrektorów Zespołów Szkół w Kleszczewie i Tulcach oraz księgową obu szkół, p. 

Aleksandrą Nowicką przeprowadzono analizę gospodarki finansowej szkół.  

Ad. 16 porządku posiedzenia 

Następnie Wójt złożył sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej: 

27 I – odbyło się Walne zgromadzenie Stowarzyszenia „Światowid”, pod czas którego 

uchwalono jego budżet. 

28 I – odbyło się spotkanie animatorów kultury, podczas którego ustalono kalendarz imprez 

zaplanowanych na rok 2011. 

31 I – miało miejsce spotkanie z dyr. Kałużną reprezentującą Pocztę Polską w sprawie 

likwidacji placówek pocztowych na terenie Gminy. 
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10 II – odbyło się zebranie sołtysów, podczas którego omówiono wykonanie planów 

finansowych w sołectwach oraz ustalono terminarz zebrań. 

14 II – 10 III – odbywają się zebrania wiejskie, podczas których następują wybory sołtysów i 

członków rad sołeckich. 

18 II – miała miejsce Rada Aglomeracji, w czasie której podsumowano jej działalność oraz 

zawiązano Stowarzyszenie „Metropolia Poznań”. 

21 II – Odbyło się Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „Schronisko”. 

23 II – miało miejsce podpisanie dwóch umów w ramach PROW dotyczących:  

1. zagospodarowania centrum Gowarzewa 

2. zagospodarowania terenu przy SP w Ziminie. 

•   Toczą się prace w związku z: 

1. budową kanalizacji sanitarnej na terenie Markowic i Poklatek. 

2. rewitalizacją parku w Kleszczewie. 

• Wymieniono drzwi do pomieszczeń na korytarzu pierwszego piętra w ZS w 

Kleszczewie. 

•   Odnośnie protokołu NIK w sprawie budowy boisk Orlik - z naniesionymi uwagami ze 

strony Urzędu oraz wyjaśnieniami sprzecznych informacji został on odesłany do adresata. 

Wydźwięk kontroli jest pozytywny, ale do wyjaśnienia pozostały kwestie związane z: 

1. przedłużeniem umowy z wykonawcą. Z powodu nieodpowiedniej pogody, 

która nie uniemożliwiała prac, ale negatywnie wpływała na efekt końcowy – 

jak np. sianie trawy podczas silnych deszczy, postanowiliśmy przesunąć termin 

zdania budowy. Aneks wydłużający czas oddania obiektów nie został odesłany 

Urzędowi do czasu kontroli i dlatego NIK miał podstawy, by żądać do wglądu 

faktury za odsetki karne, która w tej sytuacji nie była wystawiona. 

2. wyborem  na wykonawcę firmy, która nie spełniała wymogów specyfikacji. 

Certyfikat dotyczący użytej nawierzchni nie był zgodny z żądanym w opisie, a 

odbiega on w kwestii czysto formalnej od wymaganego, co nie ma wpływu na 

jakość budulca. 

3. poleceniem wykonania prac wokół placu jako roboty uzupełniające do 

przetargu. W momencie, kiedy okazało się, że budowa Orlików będzie 

kosztowała mniej, niż przewidziano pierwotnie, zlecono firmie prace związane 

z zagospodarowaniem terenu wokół boisk, wpływające na poprawę jakości 
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całej inwestycji. Możliwość zlecenia robót uzupełniających była przewidziana 

w specyfikacji przetargowej i w umowie z wykonawcą. 

 

• Radny Drzewiecki zapytał o kwotę faktury za odsetki oraz czy w sytuacji braku 

prawidłowego certyfikatu nawierzchnia pomimo tego spełnia wymagane kryteria. 

Wójt odpowiedział, że faktura opiewa na 14tys. zł, natomiast nawierzchnia spełnia 

wymogi. O potwierdzenie powyższego faktu wystąpiliśmy do instytucji certyfikującej. 

• Radna Wojciechowska zapytała, czy można zapoznać się z treścią protokołu. Wójt 

powiedział, że tak, jest on do wglądu. 

 

 

Ad. 17 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał interpelację złożoną przez radnego 

Urbaniaka w dniu 26 stycznia br. oraz odpowiedź udzieloną przez Wójta 15 lutego br. 

Radny Urbaniak powiedział, że nie może uczestniczyć w zebraniu Spółki Wodnej, 

dlatego zwraca się z prośbą do tych, którzy udadzą się na wspomniane spotkanie, by 

przedstawili problem podtopień w Gminie. Dodał, że Spółka powinna pracować bardziej 

efektywnie. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że problem leży zarówno po stronie finansów Spółki, 

która nie może wykonać więcej prac, jak i Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych, do których należałoby skierować uwagi o zaniedbanie w utrzymaniu 

podstawowych cieków wodnych. 

 

Ad. 18 porządku posiedzenia 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję: 

• Radny Drzewiecki powiedział, że nawet jeśli wykonawca Orlików posłużył się złym 

certyfikatem przy budowie nawierzchni, to obowiązuje go okres gwarancji i na tej 

podstawie można dochodzić swoich praw.  

Wójt potwierdził i dodał, że wykonawca oświadczył, iż nawierzchnia jest zgodna z 

opisem wymaganym w specyfikacji. 

• Radny Drzewiecki zapytał, czy kwestia ujednolicenia kodów pocztowych w Gminie 

Kleszczewo zaproponowana przez Pocztę Polską została wyjaśniona.  
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Wójt odpowiedział, że Poczta uznała brak aprobaty ze strony Gminy i nie będzie 

dążyć do ujednolicenia kodów. 

• Radny Świątczak zapytał, czy ustanie stosunku pracy p. Czubaka ma związek z 

kontrolą budowy Orlików przez NIK. Zapytał także, czy policja wyraziła opinię na 

temat zasad parkowania na osiedlu Kwiatowym w Tulcach. 

Wójt odpowiedział, że odejście pana Czubaka nie ma związku z kontrolą budowy 

Orlików i dodał, że umowa zawarta z nim była do połowy lutego, jednak postanowił 

nie przedłużać jej na kolejny okres.  

W kwestii parkowania powiedział, że policja pozytywnie ustosunkowała się do 

przedstawionego projektu zmiany organizacji ruchu na os. Kwiatowym, w tym 

zaproponowanego sposobu parkowania na ul. Krokusowej, pomimo węższej o 20cm 

jezdni. Dodał, iż najlepszym rozwiązaniem jest jednak parkowanie w pobliżu bloków, 

dzięki czemu nie będzie się posądzonym o nieprzestrzeganie przepisów. 

• Radna Ratajczak zapytała, czy i kiedy zostanie utworzona amatorska liga piłki nożnej.  

Wójt odpowiedział, że tak. Odbyło się pierwsze spotkanie w tej sprawie. 

Radny Rajchelt zapytał, czy odejście p. Czubaka będzie miało wpływ na zaplanowane 

na ten rok imprezy kulturalne, na co Wójt zaprzeczył. 

• Radny Urbaniak zapytał, czy Powiat Poznański zadeklarował naprawę dróg. 

Wójt powiedział, że gdy pozwoli na to pogoda, zaczną się prace remontowe.  

• Radny Bytniewski powiedział, że istnieje potrzeba wypracowania planu utrzymywania 

kompleksu sportowego w Gowarzewie, zaznaczając rolę, jaką kompleks odgrywa w 

czynnym odpoczynku mieszkańców. Dodał, że pieniądze przeznaczone na utrzymanie 

obiektu pochodzą z Funduszu Sołeckiego oraz Klubu Clescevia, a w pracach pomaga 

Zakład Komunalny, który przy natężeniu obowiązków bieżących w Gminie, nie może 

poświęcać wymaganej uwagi jedynie boisku. 

 Wójt powiedział, że plan wspólnego działania w tej sprawie najlepiej wypracować po 

zakończeniu wyborów na sołtysów. 

• Radny Drzewiecki zapytał, czy planowane na 30.06.2011 podłączenie Tulec do sieci 

Aquanet oraz zakończenie prac związanych z podłączeniem kanalizacji będzie 

wykonane w wyznaczonym terminie. 

Wójt odpowiedział, że Aquanet chce przedłużyć termin realizacji do końca 2013roku. 

Dodał, iż terminy te uległy zmianie m.in. z powodu opóźnienia zgody na lokalizację 

przepompowni ścieków przez Wielkopolską  Spółkę Hodowli i Rozrodu Zwierząt, 
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która potrzebowała dodatkowych badań. Zaznaczył, że decyzja Spółki wpłynęła do 

Aquanetu i projektant przewiduje zakończenie prac w 2013 roku. 

• Radna Wojciechowska zwróciła uwagę na fakt korzystania ciężarówek dojeżdżających 

na budowę węzła z innych, niż wyznaczone dróg. Wójt jednoznacznie opowiedział się 

przeciwko temu procederowi i poprosił, by w miarę możliwości dokumentować takie 

zdarzenia, by móc interweniować w powyższej sprawie. 

• Radny Świątczak zapytał o możliwość wykonania dla radnych wizytówek imiennych, 

na co Wójt odpowiedział twierdząco. 

• Sołtys Tulec zapytał, czy opóźnienie realizacji inwestycji Aquanetu w Tulcach będzie 

miało wpływ na podłączenie do kanalizacji ul. Średzkiej w Tulcach. 

Zapytał także, czy za wodę, która przedostaje się do kanalizacji sanitarnej, Aquanet 

będzie pobierał opłatę.  

Wójt odpowiedział, że tak – opłata będzie pobierana według wskazań licznika 

zamontowanego na granicy sieci kanalizacyjnych Poznania i Gminy Kleszczewo. 

Powiedział, że przesunięcie terminu realizacji inwestycji ma przełożenie na 

podłączenie kanalizacji na ul. Średzkiej. 

Sołtys zapytał również, czy nie wchodzi w rachubę podłączenie mieszkańców zamiast 

do kanalizacji burzowej do kanalizacji sanitarnej, ponieważ m.in. przez to w czasie 

opadów ilość ścieków zwiększa się kilkakrotnie. 

Wójt odpowiedział, że rzeczywiście jest to duży problem i nie można winić jedynie 

nieszczelnej kanalizacji, jednak sprawa ta jest trudna do zweryfikowania. 

 

Ad.19 porządku obrad 

 Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 19:35 zamknął obrady. 

     

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak       Przewodniczący Rady Gminy 

             

        Henryk Lesiński 

 

 


